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Összefoglaló a 2022. 05. 24-i BT ülésről 

 

A napirendi pontokat egyhangúan elfogadta a BT. 

 

A Művészeti Kar újonnan megválasztott főbizalmija Kovács Balázs. 

A szekszárdi képviselő Farkas Éva, dr. Máté Andreát helyettesíti. 

 

1. Az FDSZ országos elnökségének hírei (Horváth Csaba) 

A néhány nap múlva megtartásra kerülő OV témája az egyetemi autonómia. 

 

2. A Rektori Tanács hírei (Pánovics Attila) 

  

 2021 augusztusától egészen más szabályok alapján végzik a vagyonelszámolást,  valamint 

a könyvelést is. Ami fontos, hogy az egyetem adósságállománya  jelentősen megugrott. Ennek 

egyik oka az, hogy továbbra is él a  keresztfinanszírozás. A másik ok a rezsiköltség 

megemelkedése, néhol ötszörös ez az  emelkedés, valamint a kifizetéseket nem kapja meg az 

egyetem, hiába nyújtja be  a kormányzatnak időben. 

 Az ülés végén került sor a TÉR-re, ami egy tájékoztató jellegű anyag volt. 

 

 Horváth Csaba: A TÉR tárgyalásokból kihagyták a szakszervezeteket, nem úgy az 

 Alkalmazotti Tanácsot. Ők véleményt nyilváníthattak. 

 Hausmann Péter: június végéig meg kell lennie a TÉR-nek. 

 Horváth Csaba: a Kuratórium elvárja, hogy június végéig az egyetem fogadja el az

 FKR-t és a TÉR-t is. 

 Atlasz Tamás: az Alkalmazotti Tanács tegnapi ülésén megfogalmazta, hogy nem 

 támogatja a TÉR ilyen fajta bevezetését. 

 

3. Beszámoló a május 12-i KSZ tárgyalásról (Horváth Csaba) 

 

 Már majd nem egy éve húzódnak a KSZ tárgyalásai, mint tudjátok. 

 Köszönöm Bigazzi Sárának, hogy elküldte három egyetem Kollektív Szerződését, ezt

 tegnap prezentáltam is tegnap az egyetem vezetése előtt, legalább is a Corvinus 

 Egyetemét. Két időpont – május 12. és 23. - is meg volt adva a KSZ tárgyalásra, de 

 nem azt tárgyaltuk. A május 12-i tárgyaláson a KSZ helyett az Alkalmazotti Tanács és  az 

egyetem viszonyáról volt szó Dr. Berke Gyula részéről. Valamint az FKR-ről a  későbbiekben.  

Az FKR és a KSZ egy része összemosódik. Az FKR három részből áll,  ebből a harmadik rész 

érint bennünket, mint érdekképviseletet a legkevésbé. Az első  kettő az igen, érint bennünket 

is. Nekünk is van beleszólásunk.  

 Amennyiben a KSZ-nek ez a része bekerül az FKR-be, akkor a későbbiekben nem kell   a 

KSZ tárgyalások során a munkaviszonyról szóló részeket betenni. Mi ez ellen  tiltakoztunk 

akkor is és tegnap – május 23-án – is. Ragaszkodunk ahhoz, hogy a KSZ  tartalmazza a 

munkaviszonyról szóló részt. Ezt az egyetem vezetése nem fogadta el,  

 ebből lesz még vita a későbbiek során. 

 Az egyetem vezetése tegnap kijelentette, hogy az FKR-t mindenképpen elfogadják 

 június végéig. De ne számítsunk arra, hogy ebben az évben a Kollektív Szerződés 

 elfogadásra kerül. Addig viszont él a régi KSZ, Berke Gyula megnyugtatott 

 bennünket, hogy az FKR nem tartalmaz olyan részeket, ami ne lenne benne a régi 

 Kollektív Szerződésben, nem kedvezőtlenebb. Az FKR-ben foglaltak nem lehetnek  

 rosszabbak a KSZ-ben lévőknél. 

mailto:fdsz@pte.hu


FDSZ Pécsi Tudományegyetem Intézményi Szervezete 

7622 Pécs, Vasvári Pál u. 4.  

tel.: 72-501-500/12069, e-mail: fdsz@pte.hu, honlap: fdsz.pte.hu 

 Az FKR tekintetében nincs egyetértési jogunk, csak véleményezési van. Ezért fontos, 

 hogy a KSZ-ben legyenek benne a munkaviszonyról szóló részek, mert ott 

 véleményezési jogunk van. 

 Bigazzi Sára: indítványoznám, hogy dolgozzunk ki minél előbb egy ügyrendet, ami 

 segítené a KSZ tárgyalást. 

 Horváth Csaba: pontosan ezt akartam én is javasolni, hogy az FKR-ben szereplő 

 munkaviszonnyal kapcsolatos dolgok szerepeljenek a KSZ-ben is. 

 A Bizalmi Testület arról szavaz, hogy az FKR-ben szereplő munkaviszonyról szóló 

 részek szerepeljenek a majd megkötendő Kollektív Szerződésben is! 

 A BT egyhangúan megszavazta a fenti kijelentést. A jövőben csak ezzel a feltétellel 

 tárgyalhat az FDSZ elnöksége a KSZ tárgyalásokon, hivatkozva a mögötte álló teljes 

 Bizalmi Testület egyhangú döntésére, amelyben ezt kérik az egyetem vezetésétől. 

 

 

4. Gazdasági beszámoló és költségvetés (Hausmann Péter) 

 

Időben ki lett küldve a két anyag a Bizalmi kollégáknak, hogy át tudják nézni a BT ülésre. 

Az előző évekhez hasonló stabil gazdálkodást folytattunk. 

A nyugdíjas befizetésekről szabályzatot kell kidolgozni, mert a nyugdíjas tagdíjbefizetések 

nagyon rendszertelenek. Ennek is kell, hogy legyen egy befizetési rendje. 

 

A Bizalmi Testület egyhangúan elfogadja a gazdasági beszámolót és a költségvetést, azzal, 

hogy az év folyamán pótköltségvetést nyújt, ha szükséges. 

 

A gazdasági beszámoló és költségvetés táblázatai nyomtatott formában csatolva vannak az 

ülés anyagához. 

 

5. SZMSZ módosítás (Barna Beáta) 

 Külön mondom a javaslatokat pontok szerint, és mindegyikre külön szavazunk. 

 Ezek az 5.3.19., 5.3.20., 5.3.21. és az 5.3.27. pontok, a módosításokat a testület  elfogadta. 

 A teljes és elfogadott SZMSZ a honlapunkon megtalálható: 

  

 https://fdsz.pte.hu/sites/fdsz.pte.hu/files/2022-06/SZMSZ0524.pdf 

 

  

6. Beszámoló a balatonlellei üdülés elbírálásáról (Kosaras Attila)  

 

Nagyon jól előkészített anyagot kaptunk, ennek is köszönhető, hogy nagyon tisztán zajlott 

a döntés. Gyorsan végeztünk, a korábbi évekhez képest. Szinte mindenkinek el tudtuk 

fogadni a jelentkezését, aki beadta a kérelmet. Voltak külön igények és kérések, de mindet 

nem tudtuk figyelembe venni. 

Kállinger Brigitta: legyen mindenki tisztába azzal, hogy a népszerű turnusokban 

háromszoros volt túljelentkezés. 

 

A testület elfogadta, hogy minden üdülésben részt vevő szakszervezeti tag kapjon 10.000,-

Ft hozzájárulást, szociális segély formájában. 

 

 

 

 

7.   Egyebek 

 

 

 Bigazzi Sára:  
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 1. SZMSZ szerint nincs mindenhol bizalmi, ahol kellene. Ilyen az ETK, az  

  ÁOK és a bölcsődei dolgozók, akik 11-en vannak. 

 2. BDDSZ-el volt-e tárgyalás?  Horváth Csaba: nem volt még, mivel a korábbi BT 

 ülésen a testület nem szavazta meg a 2. részt a Megállapodásból. Az, hogy tagjai az 

 FDSZ-nek, azzal semmi probléma, hiszen rengeteg juttatásunk van. A dolgozók 

 tisztázzák, hogy kihez tartoznak, ki a munkáltató – a Gyakorló iskolákhoz, 

 valószínűleg -, utána lehet arról beszélni, hogy válasszanak-e bizalmit maguk közül. 

 Horváth Csaba: szeptemberben visszatérünk erre. 

 3. Ügyrendet javaslok, hogy a KSZ tárgyalások és a tagság között menjenek az  

 információk. Dolgozzunk ki egy ügyrendet. 

Horváth Csaba: az információáramlással nem lehet gondod, mert azonnal kiküldöm, amint 

van információ a KSZ tárgyalásról. Nem rajtunk múlik, hanem az egyetem vezetésén. 

A bizalmi választás: Aknai Péterhez tartoznak a megnevezett részlegek, neki kell felmérni, 

hogy akarnak-e bizalmit választani maguk közül. Még a Klinikai Központ is hozzá 

tartozik. Erre visszatérünk ősszel. 

 

Kókay Péter: a könyvtárak kulturális bérhelyzete az OV-n elmondható-e? 

Horváth Csaba: a moderátornál kell jelezni, és simán elmondható. 

Kókay Péter: egy új információ ezzel kapcsolatban, hogy az SZTE Könyvtára mögé állt az 

ottani szakszervezet, fogadott egy ügyvédet, aki elindította a Bíróságon az ügyet. 

 

Török Attila: a gyereknapra visszatérve: gondolkodhatunk-e ebben, mert bennünket sokan 

megkerestek ez ügyben.  

Kosaras Attila: Az idő rövidsége miatt, no meg amiatt, hogy a közelben lévő Zsálya-liget 

bezárt, nem nagyon tudunk most másban gondolkodni. Utaztatni nem akarunk. 

Addig ne mondjunk semmit ezzel kapcsolatban, amíg nincs ötletünk. 

 

 

A BT ülés befejeződött. 
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